
De kracht van een burgerberaad 

 

 

De gemeente Leiden is trots op haar rol als gaststad van de Dag van het Bestuur. Ik had op 
mijn beurt de eer om deel te nemen aan het werkbezoek Burgerberaad. Dat vond plaats in de 
woonkamer van Edith van Middelkoop, oprichtster van “Leidse gesprekken”. Het onderwerp 
burgerberaad komt op in steeds meer gemeenten.   
 
Ibtissam El Boujjoufi 

 
De fietsen die ons zouden brengen van de hoofdlocatie Stadsgehoorzaal naar de huiskamer van Edith 
van Middelkoop een paar kilometer verderop stonden klaar op het Stadhuisplein. Moedig gingen we 
op weg door het slechte weer, en hoe gastvrouw Edith ons opving, maakte alles goed. Goed voorzien 
van koffie, thee en een lekker koekje startten we het gesprek.  
 
Respectvolle manier 
De organisatie van Leidse gesprekken overlegt ook daadwerkelijk in Ediths’ woonkamer. Het was dus 
een mooie keuze om dit werkbezoek hier te laten plaatsvinden; zo leek het “net echt”. Claartje Brons 
leidde de dialoog, en wat een geweldige gespreksleider is zij! De panelleden waren Floor van 
Deursen, Anton den Engelse, Eva Rovers en Sam Vooren.  
 
Het onderwerp burgerberaad komt in steeds meer gemeenten op de agenda. Een burgerberaad is 
niks meer dan een groep inwoners bij elkaar die met elkaar in gesprek gaan. Ze krijgen bepaalde 
vraagstukken vanuit de gemeenteraad voorgelegd en discussiëren daarover op een respectvolle 
manier, in de zoektocht naar oplossingen. Die oplossingen leggen zij vervolgens weer als advies voor 
aan de gemeenteraad. Een grote groep mensen is tegenstander van burgerberaden. Met als 
argument dat je de taak die wordt uitgevoerd door een burgerberaad beter aan specialisten of aan de 
democratisch gekozen gemeenteraadsleden kunt overlaten.  
 
Tijdens het werkbezoek kwamen interessante vraagstukken aan bod, zoals: wat is precies het verschil 
tussen een burgerberaad en een gemeenteraad? De groep werd het erover eens dat het verschil 
vooral schuilt in de betrokkenheid van burgers die je ermee bereikt en in de manier van 
communiceren. De communicatie is binnen een burgerberaad relatief sterker dan binnen een 
gemeenteraad. Ook worden de discussies binnen een burgerberaad op een meer respectvolle manier 
gevoerd dan in een gemeenteraad. Mede doordat in de gemeenteraad politieke belangen meespelen 



en het draagvlak van achterbannen moet meetellen in de discussies. Een burgerberaad kan 
onbevangener naar de problemen kijken. 
 
Verder werd gekeken naar de meerwaarde van een burgerberaad op dorpsniveau ten opzichte van 
het vaak bredere gemeenteniveau. De groep werd het erover eens dat een burgerberaad op 
dorpsniveau relatief meer potentie heeft doordat een dorp doorgaans kleiner is dan een gemeente. 
Dat maakt de vorming en toegang tot een burgerberaad laagdrempeliger. De inwoners moeten dan 
wel ook daadwerkelijk gemotiveerd zijn om een burgerberaad te vormen en te onderhouden. 
 
Altijd bereid te helpen 
Ik vond de dag heel geslaagd. Ik kreeg veel nieuwe perspectieven te zien met nieuwe inzichten tot 
gevolg. In het bijzonder heb ik een beter beeld kunnen vormen van de aard van een burgerberaad. 
Edith vertelde dat Leidse gespreken altijd bereid is -als er interesse is vanuit andere gemeenten of 
dorpen- om de helpende hand te bieden bij de start van een nieuw burgerberaad. Dat vond ik super 
mooi, omdat ze daarmee helpt samenhang tot stand te brengen tussen verschillen groepen inwoners 
uit verschillende gemeenten die hetzelfde doel nastreven. Al met al was het een dag om nooit meer te 
vergeten!  


